經濟發展事務委員會

在 2017 年 12 月 12 日的會議上就 議程項目 III''無人駕駛飛機系統的規管'' 通過的議案

本委員會促請政府當局就以下範疇展開探討,並研究在公眾諮詢 收集意見:

- (一) 研究無人機若有攝影功能或裝置,不論重量,均須登記;
- (二) 研究無人機須配備適當儀器(例如飛行記錄儀、遠距離識別系統等)和功能(例如可預設飛行高度)方可操作的可行性,以讓相關部門將來有效監察無人機的操作;
- (三)研究透過跨局、跨部門合作,在公眾諮詢中一併收集對無人機所牽涉的私隱問題的意見,共同探討處理私隱和安全問題的方法,讓各部門的規管政策得以互相配合。

動議人:田北辰議員, BBS, JP

(Translation)

Panel on Economic Development

Motion passed under agenda item III on "Regulation of unmanned aircraft systems" at the meeting on 12 December 2017

This Panel urges the Administration to commence review and look into the possibility of collecting views in public consultation on the following aspects:

(I) to consider imposing registration requirement for all unmanned aircraft systems ("UAS") with image capture functions or devices, regardless of their weights;

- (II) to explore the feasibility of requiring UAS to be equipped with suitable equipment (e.g. flight data recorder, long range identification system, etc.) and functions (e.g. capable of presetting flying altitude) before they can be operated, so as to enable relevant departments to effectively monitor UAS operations in future;
- (III) to explore the possibility of collecting views on privacy issues relating to UAS in public consultation through inter-bureau/inter-departmental cooperation for seeking solutions to address issues of privacy and safety together, so that the regulatory policies of respective departments can complement one another.

Motion moved by: Hon Michael TIEN Puk-sun, BBS, JP